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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Hogyan változtak az elmúlt időszakban az egészségügyi beavatkozások 
várólistái?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  elmúlt  időszakban  a  sajtóban  megjelent  híradások  szerint  az  elkötelezett  egészségügyi
intézmények  áldozatos  munkájának  köszönhetően  jelentősen  csökkentek  a  tervezhető
beavatkozások várólistái. A Fidesz-KDNP kormány ehhez minden támogatást igyekezett megadni.

Ennek keretében 2012-ben döntött arról, hogy a tervezhető műtétekre várók listáját nyilvánossá kell
tenni,  amit a  Nemzeti  Egészségbiztosítási  Alap koordinál.  Az azóta eltelt  időszakban, tavaly év
végéig a várólisták-csökkentésére 26 milliárd forintot fordított a kormány, amire további források
állnak rendelkezésre.

Ha a várólistákról beszélünk, akkor az összképre, az elmúlt évek egészségügy folyamataira is rá kell
tekintenünk. Nem hagyhatjuk figyelmen kívül, hogy a 2010-es adatokhoz képest 2017-ben ötezerrel
több orvos dolgozott Magyarországon és az elmúlt időszakban lassult a külföldi munkavállaláshoz
kért igazolások igénylése. A KSH adatai azt mutatják, hogy az egészségügyre fordított kiadások
ezen időszak alatt 400 milliárd forinttal nőttek.

A kormány az elmúlt években emellett 500 milliárd forintot fordított a vidéki egészségügyi ellátás
fejlesztésére, az Egészséges Budapest Program keretében pedig további 700 milliárd forintos állami
forrás áll rendelkezésre a közép-magyarországi régió egészségügyi ellátásának javítására.

A kereszténydemokrata  képviselők  nevében mondhatom,  nagy örömmel  látjuk  ezeket  a  pozitív
folyamatokat. Ebbe illeszkedik bele a várólisták érezhető csökkenése, ami már uniós kitekintésben
is  pozitív  összehasonlításra  ad  okot,  amivel  a  magyar  egészségügy az  európai  középmezőnybe
került. Önmagában az is jelentős előrelépés, hogy Magyarország nyilvánossá tette műtéti várólistáit,



hiszen az OECD-országok közül csak tizenöt teszi ezt meg.

Tisztelt Miniszter Úr!

Egyes sajtóorgánumok teljesen tévesen a várólisták növekedéséről számolnak be. A félreértések és
tudatos félretájékoztatás elkerülése miatt is kérdezem tisztelettel Miniszter Urat,

Hogyan változtak az elmúlt időszakban egészségügyi beavatkozások várólistái? 

A tervek szerint milyen további intézkedésekkel csökkenthetők még a várólisták? 

Várom Miniszter Úr megtisztelő válaszát!
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